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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A diákmunkájukat vesztett fiatalokat miként fogja 
segíteni a kormány? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az elmúlt tíz évben jelentősen megnőtt a tanulmányaik mellett diákmunkát vállalók száma. Ez 
többek között köszönhető a munkalehetőségek számának növekedésének is, de a legtöbb esetben a 
diákok alapvetően is kénytelenek munkát vállalni, hogy költségeiket fedezni tudják, hiszen az állam
által nyújtott szociális és tanulmányi ösztöndíjak nem elegendőek. Fizetniük kell az albérletet, az 
alapvető élelmiszereket, az utazáshoz szükséges bérletet, sok esetben pedig a tandíjat is. A 
diákmunkák rugalmasságának köszönhetően mára egyre többen dolgoznak akár heti 30-40 órát is, 
hiszen az órarendjükhöz tudják igazítani a beosztásukat.

A koronavírus miatt március óta tízezres nagyságrendben veszítették el a munkájukat a diákok, 
ezzel pedig az ő megélhetésük is kockán forog. Felmérések alapján a cégek éppen diákmunka 
kereteinek rugalmassága miatt a leépítések során első körben a diákoktól váltak meg, új lehetőségek
pedig nem nyíltak helyettük. Ezt támasztják alá a legnagyobb hazai diákmunka szövetkezetek is, 
melyek arról számoltak be, hogy az elmúlt időszakban a meghirdetett állásaiknak a száma 60-70, 
sőt akár 80 százalékkal esetek vissza a járvány következtében.

A diákoknak már eddig is nagy szükségük lett volna a magasabb szociális és tanulmányi 
ösztöndíjakra, hogy ne kényszerüljenek ilyen magas óraszámban munkát vállalniuk miközben aktív 
hallgatói jogviszonnyal rendelkeznek. A jelen helyzet azonban még ezt a lehetőséget is elvette 
sokuktól, így kérdéses, hogy miből fogják fizetni az albérletet, a tandíjat és a megélhetésüket.

Tisztelt Miniszter Úr!

Kérdezném Öntől, hogy a diákmunkájukat vesztett fiatalokat miként fogja segíteni a kormány?



Várom érdemi válaszát!
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